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Utdragsbestyrkande 

 

§ 178 KFKS 2022/471 

Justering av avfallstaxan 2022 
Hemställan från styrelsen i Nacka vatten och avfall AB att ändra avfallstaxan från och med 2022-07-01 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. anta justeringar i avfallstaxan från och med 2022-07-01 enlig bifogat förslag. 

Ärende 
Styrelsen i Nacka vatten och avfall AB föreslår en sänkning av avfallstaxan med 12% vid 
halvårsskiftet genom att sänka ett antal avgifter i syfte att öka matavfallsinsamlingen och 
öka incitament för investering i bottentömmande behållare. Bakgrunden är att 
avfallskollektivets resultat 2021 var positivt och överskottet ser ut att öka under 2022.  
 
De taxor som sänks gynnar samtliga kunder i avfallskollektivet, men är mest fördelaktig för 
de som sorterar matavfall och de flerfamiljshus som har bottentömmande behållare. 
Anledningen är att bolaget önskar öka takten kring utsortering av matavfall samt öka 
incitament för flerbostadshus att investera i bottentömmande behållare. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 7 juni 2022 § 78 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben, daterad den 16 
maj 2022 
Bilaga 1 Justering av avfallstaxan – styrelseärende  
Bilaga 2 Avfallstaxa juli-december 2022 (bilaga till styrelseärendet) 
Bilaga 3 Avfallstaxa juli-december med nuvarande taxor inom parentes 
Bilaga 4  Protokoll styrelsemöte nr 3 §38 Nacka vatten och avfall AB 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Sidney Holm (MP), 
Gunnel Nyman Gräff (S), Esa Örmä (SD) och Karin Teljstedt (KD), bifall till 
arbetsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Tidigare höjning av avfallstaxan var för hög, och det har nu gjort att verksamheten går 
med överskott, något som inte är tillåtet. Det var särskilt negativt med de höjningar som 
gjorde att tömning av matavfallskärlen blev betydligt dyrare. Det är bra att det nu blir 
billigare att agera miljömässigt med t.ex. återgång till lägre kostnad för matavfallskärlen, 
men att Moderaterna nu går ut i sociala medier och hävdar att de sänker taxan som en 
skattesänkning är en bluff. Kommuner får inte tjäna pengar på avfallskollektivet, vilket har 
blivit resultat nu - det ska gå plus minus noll över tid, och att försäkra detta är vad dagens 
beslut handlar om.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker det är bra att förslaget från vår motion ”Grön skatteväxling inom 
avfallstaxan” från 2013 nu återvinns. I motionen ville vi se en ny avfallstaxa som genom 
ekonomiska incitament skulle uppmuntra till ett miljövänligare beteende med ökad 
sopsortering. Nu föreslås taxan bli mer fördelaktig för de som sorterar ut sitt matavfall och 
bidrar till ökad återvinning. Eftersom avfallshanteringen ska gå med plus minus noll 
innebär det också att de som inte sorterar sitt avfall får betala mer, en så kallad ”grön 
avgiftsväxling”. 
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